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Ivanuša za RTS: Očekujem novi talas epidemije, a težina će zavisiti od nekoliko stvari 

Direktor Kancelarije Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji dr Marijan Ivanuša kaže za RTS da nije 

video ozbiljnu studiju koja je pokazala da je pandemija mogla da se spreči. Navodi da je u Srbija dosta 

toga bilo odlično urađeno. Ističe da roditelji treba da znaju da preporuka za vakcinaciju dece neće biti 

data za vakcine koje nisu potvrđene kliničkim ispitivanjima. Napominje da je bi ljudi koji idu na letovanja 

trebalo da vode računa i izbegavaju velika okupljanja. 

Marijan Ivanuša je gostujući u Dnevniku RTS-a izjavio da do sada nije video ozbiljnu analizu koja bi 

pokazala da je pandemija mogla da se spreči. 

"Moj stav je da bi teško mogla da se spreči s obzirom na to kako živimo u 21. veku", kazao je Ivanuša. 

Prema njegovim rečima, na početku neke države nisu uspele da uspostave neki sistem preventivnih 

mera. 

"Jako brzo smo zaboravili nakon prvog ili drugog talasa, da će proći. Neke države nisu uspele u trci za 

medicinskim materijalom. Mislim da smo dobro relativno dobro prošli", napominje Ivanuša. 

Kaže da trenutno postoje dve situacije - države u kojima je jako dobra situacija, kao u Srbiji, i one gde je 

lođe - Argentina. 

"U Evropi su brojke puno niže nego što su bile. U Izralu ima jednog obolelog na 100.000 u poslednjih 

nedelju dana, u Srbiji je ta brojka 20", dodaje Ivanuša. 



 
 

Srbija je, ističe, bila među državama koja je bila jako pogođena kovidom 19 ako pogledamo ukupan broj 

obolelih na 100.000 ljudi. 

"Bila je među državama koje su nabavile respiratore, zaštitna sredstva. Zatim vakcine su krajem prošle 

godine dolazile i to je doprinelo usporavanje epidemije. Puno toga je bilo odlično odrađeno. Moram da 

pohvalim zdravstvene radnike", navodi direktor kancelarije SZO u Srbiji. 

Nedovoljan broj vakcina za odrasle  

Navodi da roditelji treba da znaju da preporuka za vakcinaciju dece neće biti data za vakcine koje nisu 

potvrđene kliničkim ispitivanjima. 

"Za sada mislim da se radi samo o 'Fajzeru'. Stav je SZO da se trenutno ne preporučuje vakcinacija dece, 

a razlog je vrlo jednostavan. Mi znamo da nema u mnogim zemljama vakcina za starije. Zato SZO na 

globanom nivou želimo da obezbedimo vakcine za prioritetne grupe. Naš cilj je da se do kraja ove godine 

30 odsto odraslog stanovništva na svetu vakciniše. Trenutno smo daleko od toga. Deca nisu prioritetna 

grupa. Ako ima vakcina mogu da se vakcinišu i deca", napominje Ivanuša. 

Na pitanje kada će ruska vakcina biti odobrena, Ivanuša npominje kada se završi postupak, ako se završi 

dugotrajno. 

"Proizvođač treba da obezbedi kompletnu dokumentaciju, ispitivanja. U toku je rad na tome. 

Istovremeno vrše se inspekcije proizvodnih kapaciteta. To ne znači da ruska vakcina nije dobra. Rezultati 

u medicinskim revijama su bili vrhunski, samo sada treba da prođe administrativnu proceduru", izjavi oje 

Ivanuša. 

Mnogo varijanti virusa 

Mnoge države, kaže, razmišljaju o nabavci vakcina za treću dozu. 

"Moramo da vidimo koliko je efikasna prva vakcinacija. Verujem da će se aplicirati treća doza, ali za sada 

nemamo stav kada i kome", navodi. 

Ivanuša ističe da ima više različitih sojeva, mnogo varijanti virusa. 

"Mi obično govorimo o pet, šet, sedam. Za sada izgleda da vakcine dosta dobro štite od tih novih sojeva. 

Taj soj koji je prvi put okriven u Indiji se širi brže", ističe Ivanuša. 

Soj koji se pojavio u Vijetnamu, napominje, je jako sličan. 

Ljudi bi, dodaje, trebalo da se vakcinišu. 

"Apsolutno najbezbednije je biti vakcinisan. Ako odu na odmor, nek ne izgube razum. Da izbegavaju 

diskoteke, da poštuju mere, jer ni vakcina nije 100 odsto efikasna", upozorava Ivanuša. 

Napominje da je do sada u svetu potrošeno dve milijarde doze vakcina. 



 
 

"Ima veliki broj ljudi koji ima određenu zaštitu od virusa, ali postoje veliki džepovi nezaštićenih i u Srbiji i 

u Evropi. Očekujem da će novi talas doći, a koliko će biti težak zavisi od toga koliko će ljudi biti 

vakcinisano, koji će tip virusa da se pojavi i koliko ćemo ispratiti javne zdravstvene mere", zaključi oje 

Ivanuša. 

 

 

Radojičić: Ulazimo u mirniji period, ali važno je nastaviti kampanju vakcinacije 

Najveći procenat vakcinisanih punoletnih građana je u Beogradu – 51,7 odsto, što je jedan od uslova za 

normalizaciju života. Gradonačelnik Zoran Radojičić kaže za RTS da se smanjuje broj pregleda i osoba 

koje leže u bolnicama zbog kovida 19, ali da je važno nastaviti sa vakcinacijom i dostići kolektivni 

imunitet. 

Zoran Radojičić ističe da je posebno važno da se broj revakcinisanih približava 50 odsto. 

"Bićemo svi zadovoljni tek kada završimo ovu borbu i pobedimo virus. Sigurno da nam je lakše u letnjim 

mesecima, ali je važno da nastavimo i dalja da pričamo i nastavimo kampanju vakcinacije", naglašava 

Radojičić. 

Ističe da se povećava i broj mladih koji su primili vakcinu. 

"U grupi od 18 do 49 godina, 36,85 odsto ljudi je vakcinisano, ali bez obzira na to što ulazimo u mirniji 

period, važno je da se vakciniše što je moguće više ljudi i da stignemo do kolektivnog imuniteta", kaže 

Radojičić. 

Navodi da je do sada u Srbiji izdato 225.000 zelenih kovid sertifikata. 

Kaže da se smanjuje i broj pregleda i osoba koje leže u bolnicama zbog kovida 19. 



 
 

 

 

Đerlek: Broj umrlih od korone do kojih dođe komisija će se razlikovati od zvaničnih cifara 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja i član komisije koja se bavi ispitivanjem smrti tokom epidemije 

korona virusa Mirsad Đerlek, rekao je danas da očekuje da će se podaci o broju preminulih, do kojih 

dođe ova komisija, razlikovati od onih zvaničnih, pre svega jer će se u obzir uzeti i pacijenti koji su 

preminuli van bolnica, koji se do sada nisu računali. 

„Brojke će se verovarno razlikovati od zvaničnih cifara. Sve dok nisam oboleo i ja sam radio u kovid 

sistemu i znam da smo mi prijavljivali ljude koji su preminuli u bolnicama. Sada će biti obuhvaćen širi 

dijapazon. Mnogo ljudi je izgubilo život i među onima koji su se lečili u kućnim uslovima. Njima je 

utvrđena smrt putem lekara koje mi zovemo mrtvozornici. Očekujem da će broj biti veći, jer ta lica nisu 

prijavljivana, jer su bila van bolnica“, rekao je Đerlek za portal Nova.rs. 

On je rekao da očekuje da će komisija pošteno odraditi svoj posao i dodao da će sve podatke dobiti od 

Zavoda za statistiku, gde se oni prikupljaju, ali da kod njih postoje proceduralna kašnjenja od tri do četiri 

meseca, koliko je potrebno da podaci stignu od bolnice do zavoda. 

„Podaci pristižu iz bolnice ili od mrtvozornika. Sledeća instanca je matična služba pri lokanim 

samoupravama, odatle sve ide u Zavod za statistiku. Sigurno je da će ljudi gledati da izađu sa 

relevantnim podacima. Ja lično mislim da tu nema šta da se krije, ne znam koji je benefit toga“, istakao 

je Đerlek. 



 
 

 

Brnabićeva: Zabrinjava što i dalje imamo oko 48 odsto vakcinisanih 

Premijerka Srbije Ana Brnabić čestitala je Medveđi, Zrenjaninu, Svrljigu, Zaječaru, Šapcu i Somboru na 

tome što su prešli prag od više od 50 odsto vakcinisanog punoletnog stanovništva, ali je naglasila da 

zabrinjava to što je i dalje oko 48 odsto vakcinisanih u celoj Srbiji. 

„Čestitam Medveđi, Zrenjaninu, Svrljigu, Zaječaru, Šapcu i Somboru koji su se pridružili gradovima i 

opštinama sa više od 50 odsto vakcinisanog punoletnog stanovništva. Zabrinjava što smo, ukupno, i dalje 

na oko 48 odsto. Moramo bolje da bi vratili život”, navela je Brnabićeva na Tviteru, javlja Tanjug. 

Premijerka je uz to podelila link za kampanju „Vraćamo život”, kojom se podstiče vakcinacija protiv 

koronavirusa. 

 

U Srbiju stiglo još 83.000 doza „Fajzer” vakcine 

Ministarstvo zdravlja saopštilo je danas da je u Srbiju stigla nova isporuka vakcina „Fajzer-Biontek” protiv 

koronavirusa. 

Na Institut „Torlak” dopremljeno je još 83.070 doza vakcina, javlja Tanjug. 

Reč je o redovnoj isporuci cepiva kompanije „Fajzer-Biontek”. 


